
Officielt organ for

Jydsk Bowling Union

6. årgang

August 1970 . Nr. 8

SÆSONEN 1970 - 71

En ny sæson står for døren. Det kan blive en vanskelig sæson for
vore haller, Kreditstramningen vil ramme os alle. Livremmen SkOl!
strammes ind siger regeringens vise mænd. Det kan komme til at

gå ud over bowlinghallernes økonomi. Vi håber på det bedste, og
ønsker samtlige landets bowlingspillere mange strikes i den fore-
stående læ$on.
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Karolinehallen :

Det dårlige vejr i juli har været vores bedste for-
bundsfælle. Ny belægningsrekord

Optimismen er fortsat i højsædet i Aalborg.
Ikke mindst har man været glade for det
dårlige ferievejr, det har skaffet mange rare
kroner i bowlinghallens kasse, fordi spil-
lerne i et større antal, end nogen sinde tid-
ligere under juli måned i hallens mange-
årige historie, har søgt trøsten tilflugt i
bowlingspillet.

- Belægningen i juli har været forblef-
Iende, siger Poul Erik Larsen, tilsynsfø-
rende i Karolinehallen - den overstiger
langt vore forventninger, og sidst men ikke
mindst har vi konstateret, at det har været
den hidtil bedste juli måned i hallens hi-
storie.

- Den har også slået belægningscifrene
for juni måned, til trods for at vi selv kørte
en lokal turnering med fin deltagelse i
denne måned. Men der var meget varmt
i juni måned, og det gik ud over den dag-
lige belægning.
- Hvordan ser det ud med den Inter-

nordiske Turnering?
- Den går strålende. Vi har allerede på

nuværende tidspunkt sikre på, at der bliver
sat ny deltagerrekord. Det skyldes ikke
mindst en fantastisk interesse fra svensk
side for turneringen. Vi har haft et par
weekends med spidsbelastning i hallen på
grund af svenske spillere. Derimod kniber
det noget med de danske spilleres interesse,
men vi håber, at de dukker op i Karoline-
hallen de første 14 dage i august, hvor tur-
neringen går ind i sin slutfase.
- Er der mange præmier i år?
- Vi synes selv, at vi har fået skrabet en

virkelig flot præmiesamling sammen. Vel

nok en af de fineste, som der nogen sinde
har været til stede ved en turnering i Aal-
borg.

- Er man tilfredse 'med interessen for

bowling-spillet i Aalborg?

- Tilfredse bliver man vel aldrig, men
jeg kan dog sige så meget, at vi er den
eneste hal i Jylland, der kan mønstre frem-
gang i turneringen med tilmeldte hold.

- Vi har haft afgang af et par klubber,
som er blevet opløste, men kan til gen-
gæld glæde os over en tilgang af tre nye
klubber. Spillerne fra de opløste klubber
er gået i andre klubber, så jeg tror. på, at
vi sætter rekord i antal af løste licens til
den forestående sæson.
- Hvordan bliver belægningen i vinter?
- Vi regner med en belægning større end

nogen sinde. Jeg tror på, at vi får mere spil
i eftermiddagstimerne end nogen sinde tid-
ligere. Jeg kan således fortælle, at en klub
som Five o'Clock har udvidet deres træ-
ningstimer i eftermiddagstimerne om tirs-
dagen med start allerede kl. 16,00.
- Spores der nogen interesse for ung-

domsbowlingen?
- Jeg tror, at adskillige klubber vil for-

søge at få fat i ungdommen til vinter. Efter
optagelsen i Dansk Idræts Forbund skulle
der være banet vej for tilskud til ungdoms-
spillernes træning.

Det er lyse tongange. som der lyder fra
Aalborg. Man har åbenbart fået fat i den
rigtige ende af tråden, da man besluttede
sig for at overtage hallen selv.

Det har også sat sine spor i forhallen,
at spillerne selv har overtaget hallen. Der



er blevet indrettet et hyggeligt klub-interiør
Måske lidt dystert, hvad belysningen an-
går, men det er bagateller, som der kan
rådes bod for med lamper og lidt udsmyk-
ning.

Næsten samtlige weekends i Karolinehal-
len er optaget i den forestående sæson. Det

bliver meget svært for klubber at komme
ind i hallen med private stævner.

Iøjeblikket er der kun meget få mulig-
heder, - så er der klubber, der tumler med
stævneplaner til vinter, ,-]r ",l man være hur-
tig ude af starthulle. .ie for at sikre sig
plads i Karolinehallen.

Bowlerens redaktør ville Ønske, at ovenstå-
ende foto illustrerer: »På hovedet i billed-
bunken efter det bedste foto.«
Men ak, så smertefrit er hans verden

ikke. Faktisk er vores største dilemma i
øjeblikket brugbare fotos. Der dukker af
og til nogle stykker op. Men desværre er
kvaliteten under al kritik. Enten er de

uskarpe eller også er de taget på så lang
afstand, at man ingen chancer har for at
se, hvem der er med p åbilledet.
Har du et godt foto fra et eller andet

arrangement? Gerne nærbillede af en en-
kelt eller flere spillere, så glæd Bowleren
og dets læsere med dette.



Klubskifter
Torben WUrtz og Henning Quie, begge Vi-
king, har meldt overgang til Stjernen 67,
Herning. Michael Peukert, Viking, er gået
i Exodus .Samme vej er nogle af Vikings
damespillere også gået. Bendt Rasmussen,
MBC, har meldt flytning til Sundby. Hva-
len, Aalborg, er i opløsning. Adskillige af
klubbens medlemmer har flyttet sine li-
cens til Cimbrer.

Aalborg har fået tilgang af tre nye klub-
ber: ABV (Aalborg Værft), HBK (Hus-
mølrenes Bowling Klub) samt Flugger -
det står for det berømte malerfirma.

VOR G ULDSMED OG G RA VØR

SCØøLI--tUItMMER
Danmarksgade 13
Aalborg
Telefon 129135

Stedet hvor bowlere medrs
(600 meter fra BOWLINGHALLEN)

I(ROGHs VINSTUE
vi Sigurd Nielsen

Islandsgade 2-4· Aalborg - Tlf. 08·161880
Medlem .f FlvlI o'Clock

Sverre Johannesens. .
Fyn SO år
Fyns Bowling Unions dygtige og populære
formand Sverre Johannesen kan den 9. au-
gust fejre sin 50 års fødselsdag.

Sverre Johannessens vugge stod i broder-
landet Norge. Det spores svagt i hans char-
merende accent, men Fyns hovedstad har
erobret hans hjerte. Han har udfoldet stor
energi for at udbrede kendskabet til bow-
lingspillet på Fyn. Med sit charmerende og
vindende væsen har han vundet mange
venner, der sikkert vil finde vej til Odense
den 9. august.

øverst på Sverre Johannesens Ønskeliste
står en tip-top moderne bowlinghal .Bow-
lingspillerne magter ikke selv at opfylde
Sverre Johannesens store ønske, men det er
hans håb, at Odense kummune inden alt
for længe vil gå Fyns bowlingspillere i
møde med denne gave.

Scandia Tryk
Tonny Andersen

Ndr. Strandvej 130
Risskov - Telr. 17 93 84

(mlHlll. _f ExoduI)

·B·~~~:~slagere står til Deres rådighed, når De ringer pi

161201
Vand • Bllkkensleller.rbejde - SkiØ., - C.n9r.lv.' ••••
Sanitet - V.ntilaiionl- og ;med •••rbejde - Oliefyr
Fjern",arm. - Q.e

Arne Wodstrup
l'horagad. 28 .••••Iborg. V.,kl.rer IiIruMlII*l,d111iiilH



Tørre tal fra holdturneringerne

I JBU er man ovenud tilfredse med delta-
gelsen i den jyske holdturnering. Ved an-
meldelsesfristens udløb var der anmeldt 41
klubber til turneringen.
Aalborg tegner sig for den største delta-

gelse med l 7klubber. Arhus har anmeldt

13, Herning syv og Viborg, der officielt er

mel for første gang, fem.
Der er syv divisionsklubber hos herrerne

i Aalborg, fem i Århus, tre i Herning og
endelig en i Viborg.
Hos damerne er der tre divisionsklubber

i Aalborg, to i Arhus og to i Herning og
en i Viborg.
I de lokale serier er der anmeldt 18 herre-

og syv damehold i Aalborg. Fra Århus er
der anmeldt ti herre- og seks damehold.

Hernin ghar anmeldt otte herrer og tre da-
mehold. Endelig har Viborg fem herre- og
et damehold i lokalserien.
Til den nye landsturnering er der an-

meldt syv hold fra Aalborg i herrerækken,

K. KIRKEBY
Radio & TV service

181111,Fløesvej 9 . Hammerum
Telf. (07) 11 6344

(Medlem af Tieren)

og et - siger og skriver kun et damehold,
nemlig Split. Arhus har fem herrehold og
et damehold .Herning mønstrer to herre-
hold og et damehold. Samme besætning har
Viborg anmeldt. Endelig tegner Fyn sig for
to herrehold i landsturneringen. Det giver
ialt en deltagelse på 18 herrehold og fire

damehold.

T.I.fon 131177

Højers Renseri og Skræderl
Skrædermester K. Jensen

Hadsundvej 50 Tlf. 126347

S0NDERGADE 8

Telf. Herning 12 1644

Ta' te' Herning "9 b"wd.~
- stedet hvor De altid er velkommen

HERNING BOWLINGHAL
v] A. E. Håning • Fyrrevej 6

Tel,fon (07) 122894



Aksel Haaning, Herning:

Forøget belægning og større interesse i Herning,
- ellers flytter jeg hele historien til Arhus

- Jeg kunne godt tænke mig en større be-
lægning i Herning, fortæller hallens ejer
Aksel Haaning, og jeg tror, at det er mu-
ligt, såfremt klubberne udviste en noget
større aktivitet. Det skulle nemlig ikke

være umuligt for hvert enkelt klubmedlem
at tage en kammerat med ud i bowling-
hallen. Men desværre er alt for mange af
vore klubber hemmet af den skæve opfat-
telse, at man ikke Ønsker en medlemsskare
over ca. 25 medlemmer.
.Det er et meget ømt punkt, som Aksel

Haaning berører. Det er nemlig sagen i en
nøddeskal og årsagen til, at bowlingidræt-
ten stagnerer. Der er alt for meget klike-
danneise i vor idræt, og det kan ingen være'
i tvivl om er til skade for udviklingen.
- Det kan lige løbe rundt i Herning, for-

tæller Aksel Haaning videre, men der er
ikke noget at råbe hurra for. Vi har til
dagen og vejen, fordi vi har været så for-
udseende at bygge selv. Skulle vi have be-
talt de dyre huslejer, som Aalborg og Ar-
hus har været belemret med, så er der in-o
gen tvivl om, at så havde vi forlængst måt-
tet lukke butikken i Herning.

- Vi har hånd i hanke med hele driften.
Herning, og _derfor bliver vi også !l0get

bitre, når vi en gang imellem møder mod- ,.
stand, fordi vi har måttet sætte nogle pri-
ser i vejret på grund af forøgede omkost-
ninger. Vi har stadigvæk landets billigste
priser i Herning.

- Jeg er dog indstillet på, at belægningen
skal forøges i vinter i Herning. Det har jeg
også informeret klubberne om. Jegr kan
godt røbe, at jeg fØr indeværende sæson

stærkt overvejede at flytte teltpælene til
Århus, hvor der findes helt andre chancer
for forøget belægning.
- Jeg har et meget fint tilbud på byg-

ningerne i Herning, og jeg vil kunne bygge
betydeligt billigere i Århus.
- Det er ingen tom trussel fra min side.

Vi 'har overvejet det stærkt, og kun den
kendsgerning, at vi har været glade for at
være i Herning, har foreløbigt fået os til at
udsætte planerne.
- Nu er vi kommet med i Dansk Idræts

Forbund, og dermed skulle der være banet
vej for ungdomsbowling. Jeg har foreslået
klubberne, at de sætter i gang med skole-
bowling, det vil give os en belægning i
eftermiddagstimerne. Personligt er jeg ind-
stillet på at forhandle om favørpriser. Og
det er min bestemte' opfattelse, at vi kan få
gang i ungdomsbowlingen på denne måde.
Klubberne har chancer for at kunne få en
stor del af lejen refunderet igennem kom-
munen på lige' fod med andre idrætsklub-
ber.
Hvordan går det med- firma-bowling?
- Det er- tilfredsstillende, selvom vi har

haft visse vanskeligheder i vort PR-arbejde
for at fremme bowlingen her i byen.

- I har jo mange store firmaer i byen,
så det må jo være let ,at få sponsor til tur-
neringerne? .

- Vi har lavet adskillige turneringer med
støtte fra en række firmaer fra byen, men
jeg er delvist blevet bremset i dette arbejde,
fordi jeg har tabt lysten. Alt for ofte har
man skudt mig i skoene, at det kun var for
at .lave flere penge, at jeg arrangerede disse



turneringer. Man glemmer helt at tænke
på, at Boblinghallen er en forretning på
lige fod med andre forretninger, der skal
kere rundt og helst give overskud til nye
investeringer.

Tonerne fra Herning er ikke ukendte. De
samme har lydt fra såvel Arhushallen som
Karolinehallen. Begge steder har adskil-
lige af de vekslende halbestyrere beklaget

sig over en passiv modstand mod privat ar-
rangerede turneringer, som alt for mange

spillere har haft en forkert indstilling over-

for.
Forhåbentligt får spillerne i Herning øj-

nene op for de problemer, som hallens in-
dehaver, Aksel Haaning, har at tumle med
inden det er for sent. Han behøver støtte,
og det kan lettest gøres ved at lytte til
hans opfordring om at sørge for en ganske
naturlig tilgang af nye spillere.

Derfor: Tag en kammerat med ud i
Bowlinghallen næste gang. -

Ib Spare's forslag:

Landsomfattende danmarkstu rneri ng
fra 1973 - 74 ...

l. division:
etableres fra sæsonstarten 1973-74. FØrste år
bestående af de fire bedst placerede klub-

Bowling

borg- og Viborg-kredsene efter turneringen
1970-71.

ber fra 2. div. vest og 2. div. øst efter tur- Serie 3
neringen 1972-73. Række A

Serie 2 - Aalborg Serie 2 - Viborg
Serie 3
Række A

2. division, vest:
etableres fra sæsonstarten 1972-73. FØrste
år bestående af de fire bedst placerede
klubber fra henholdsvis Jyllandsserien,
nord, og Jyllandsserien, syd, efter turne-
ringen 1971-72.

o.s.V. o.s.v,

Jyllandsserien - syd:
etableres fra sæsonen 1971-72. Bestående af
de otte beds placerede klubber fra Århus
og Herning-kredsene (inc1. FBU) efter tur-
neringen 1970-71.

Serie 2 - Århus

2. division, øst: Serie 3
etableres fra sæsonstarten 1972-73. FØrste Række A
år bestående af seks bedst placerede klub- O.S.v.
ber fra Københavns-serien og de to bedst
placerede klubber fra Sjællandsserien efter
turneringen 1971-72.

Jyllandsserien - nord:
etableres fra sæsonen 1971-72. Bestående af

Serie 2 - Herning
Serie 3
Række A
o.s.v,

Sjællandsserien:
etableres fra sæsonen 1971-72. Bestående af
de otte bedst placerede klubber under SBU
efter tureneringen 1970-71.

Serie 2 Række A
de otte bedst placerede klubber fra Aal- Serie 3 o.s.v.



Kebenhavnsserien:

etableres fra sæsonen 1971-72. Bestående

a fde otte bedst placerede klubber under
KBU efter turneringen 1970-71.

Serie 2
Serie 3
Række A, 1
Række A, 2

Række B, l
Række B, 2
o.s.v.

Betingelsen. for at gennemføre en Dan-

marksturnering på den her skitserede måde
er, at der er kontinuitet i hele turnerings-
opbygningen, således at en klub ved auto-
matiske op- eller nedrykninger kan gennem-
løbe hele skalaen fra den laveste række til
1. division og retur.

Forudsætningen herfor er, at alle rækker,
serier og divisioner består af lige mange
hold, der spiller lige mange kampe i løbet
af sæsonen, og at alle spiller samme disci-
plin.

Kun når disse forudsætninger er til stede,
kan man honorere de rimelige sportslige
krav, der må stilles til en retfærdig og kor-
rekt gennemførelse af en Danmarksturne-
ring, som skal resultere i kåringen af en
danmarksmester i bowling for hold.
I det her foreliggende forslag opereres med
en l. division, bestående af klubber fra
hele landet, to 2. divisioner, den ene be-
stående af klubber fra KBU og SBU (2.
div. øst), og den anden bestående af klub-
ber fra JBU og FBU (2. div. vest), samt
fire serie 1, to under hver 2. div.

De fire serie 1 benævnes henholdsvis
Kebenhavnsserien, Sjællandsserien, Jyl-
landsserien N ord og Jyllandsserien Syd.
Under disse serier gennemføres serie 2 og
3 og rækkerne A, B o.s.v. kredsvis.
Vi får på denne måde koordineret alle

vore eksisterende unions- og kredsturnerin-
ger og har dermed gennemført den konti-
nuitet i turneringsopbygningen, som vi stil-

lede som en betingelse for en Danmarks-
turnering.

Alle turneringens divisioner, serier og
rækker omfatter otte hold, som spiller en
dobeltturnering med hjemme- og udekam-
pe jævnt fordelt sæsonen igennem, i tiden
fra ca. 1/9 til 15/4. Hvert hold får således
14 kampe i løbet af sæsonen, og alle tur-
neringsspiIIere over hele landet får mulig-
hed for at spille det samme antal serier.
Pointberegningen er den sædvanlige med

to point for vunden og nul point for tabt
kamp. I tilfælde af uafgjort foreslås det,
at de to hold deler point'ene med et til
hver, i modsætning til FIO's regler, hvor
man afgør pointlighed med seriedifference.
To eller flere hold med samme antal
matchpoint placeres indbyrdes efter an-
tallet af væltede kegler.
Forslaget forudsætter desuden overgan-

gen til disciplinen 5-mands hold, 3 serier,
AM, af flere forskellige grunde.

Den sportslige værdi vil til stadighed
kunne diskuteres, men uden nogen særlig
vægt, da vi endnu ikke har haft lejlighed til

Byens bowlingspillere kober kød hos

I<nud Jeppesen
0sterbro 67 . Telefon 125443

Kun een kvalitet - den bedste
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at erfare, hvordan det fungerer, og hvordan
danske bowlingspillere synes om denne di-
sciplin, når den først er blevet kendt og
indarbejdet. Kun nogle års prøve vil kunne
danne basis for en saglig vurdering af den
sportslige værdi.

- Men da vi jo må erkende som et fak-
tum, at ved internationale konkurrencer
som VM og EM, og nu sidst vedtaget også
ved det årligt tilbagevendende NM, de fle-
ste serier spilles i amerikanske discipliner,
vil det -i hvert tilfælde være givet, at dansk
bowling vil være bedre udrustet internatio-
nalt set end tidligere, såfremt vi i vor hjem-
lige turnering vænner os til denne spillestil.
Som forholdene hidtil har været, er det kun
et ganske lille udsnit af de danske bowling-
spillere, der overhovedet har prøvet det
amerikanske spil i konkurrence. Den nye
landsturnering er et spagt tilbud til spil-
lerne om at stifte bekendtskab med spillet,
således at flere end tidligere kan tage stil-
ling til spørgsmålet og deltage i diskus-
sionen for eller imod indførelse af AM.

Europæisk spil vil jo på denne måde ikke
forsvinde ud af billedet, men stadig be-

turneringen (for tiden ca. 1500) betaler
samme spilleafgift. De store udgifter till.
division vil hverken kunne dækkes af DBF
eller af de implicerede klubber. En betyde-
lig licensforhøjelse ,d.v.s. en fordobling,
kan klare problemet, men at dække udgif-
terne gennem serieafgiften synes både mest

rimelig og sikkert også mindst smertefuld
for spillerne.

Det forudsættes, at klubberne i l. division
spiller to kampe samme dag, når de er på
rejse over Storebælt. Derved bliver der i
hvert fald det fØrste år kun tale om en
rejse for hvert hold pr. halvsæson. Udgiften
hertil anslås til ca. kr. 1000,- pr. hold pr.
rejse. Den samlede rejseudgift for de to L
divisioner (herrer og damer) bliver altså
ca. kr. 32.000 for hele sæsonen.

Forudsætter vi, at de ca. 1500 spillere
danner ca. 300 turneringshold, som hver
spiller 14 kampe eller 42 serier pr. sæson,
vil der i alt blive spillet ca. 63.000 serier i
hele turneringen. D.v.s. at udgiften til 1.
division vil kunne dækkes gennem en af-
gift på ca. 50 Øre pr. serie.

Forslaget her går ud på, at der til DBF
nyttes i alle individuelle konkurrencer, åb-Apr. kamp (3 serier) betales en afgift på kr.
ningsstævner, unionsmesterskaber, dan- 2,- af hver spiller, således at der også bliver
marksmesterskaber og sikkert også i adskil- et beløb til dækning af de mindre udgifter
lige klub- og halstævner, og på den måde i forbindelse med rejser iøvrigt (inden for
vil der kunne blive en nogenlunde ligelig JBU og FBU og mellem KBU og SBU)
fordeling mellem AM og EU. samt til de senere omtalte kvalifikations-

Mens næsten alle indlæg for eller imod
~M eller EU-spil vil have en udpræget
subjektiv karakter, og derfor ikke være af
større interesse, er der et punkt, som i høj
grad taler for indførelsen af denne disciplin,
S-mands hold, 3 serier, AM, og det er hen-
synet til Økonomien, både spillernes og
unionernes og forbundets.
De økonomiske betingelser for at gen-

nemføre det her fremlagte forslag er, at
alle deltagende spillere i hele danmarks-

kampe.
r forbindelse med disse øoknomiske be-

tragtninger må det også være en betin-
gelse, at alle spillere over hele landet be-
taler samme totale beløb for en turnerings-
kamp i danmarksturneringen, således at
unionerne får et passende beløb til dæk-
ning af administrationsudgifterne.

Med den her skitserede opbygning af
turneringen bliver der også tale om årlige
kvalifikationskampe om oprykning til 1.



division, 2 .div. ost og vest, samt til Jyl-
Iandsserierne nord og syd. Disse kampe af-
vikles som dobbeltmatcher med en hjemme-

og en udekamp, afviklet i perioden 15/4-
IS/S.

Den automatiske nedrykning overalt af
det lavest placerede hold i forbindelse med
den oprykning, som kvalifikationskampene

medfører, kan bevirke, at nogle turnerings-
rækker herefter ikke har det krævede antal
hold, otte. Er der et hold for meget i en
række, medfører det automatisk nedryk-
ning af endnu et hold, det næstlavest pla-
cerede, og er der et hold for lidt i en række,
medfører det automatisk oprykning af
endnu et hold, det som nr. 2 placerede, og
så fremdeles.

Endvidere gælder den regel, at ingen klub
kan være repræsenteret af mere end et hold

i divisionerne, mens der i hver af serierne
og rækkerne kan være et hold fra hver

klub.

Bat.neV09ne
hundredevis

.J_ 0_ NIILSUI - HERNING
Telefon (07) 12 SOOS

(ved BowUnghallon) . medlem af TIeren

Harder M. Pedersen
malermester

Mindegade 17 . HERNING
Telefon 124410

Alt i rep. og nybygninger udføres

BOWLINGskjorter - Bluser - Trøjer
Bukser - Kjoler

TERRYLENE - TETORON - TREVIRA - NON IRON -
POPLIN - SPINLON M. M. over SO forskellige farver •.!

12 forskellige modeller i valgfrie farvekombinationer.

Specialmodeller fremstilles på forlangende.

Modellerne fremstilles efter Deres ønske med knapper eller
lynlås, korte eller !ange ærmer, med eller uden bevægelses-
slids i ryg og ærmer.

Specialister i reklamerygtekster
I TRYK, VULKANISERET ELLER P.V.C.-UDFØRELSE, SOM
VOR VIRKSOMHED ER ENEFREMSTILLER AF.
LAD VOR REKLAMEAFDELING GIVE DEM ET FOR-
SLAG - PRISLISTE OG PRØVER TILSENDES GERNE ••!

STOR EXPORT - BRANCHENS FØRENDE VIRKSOMHED

Fornavn
Klubmærke

AN AG RA A B S PO RTA RT I KLA R
Sveavågen 120 - Telefon 08/3090 22, 3022 54, 303945 - 11350 Stockholm



Roy~ih~lieli"i:

Tilgangen af Arhus - spillere giver os spidsbelæg-
ning af banerne i aftentimerne

- Hvad vi sætter til på bowlingbanerne, det
tjener vi ind på spilleautomater, siger Bru-
no Stokholm, Viborg, så vi er tilredse med
forretningen her i Viborg.

Brono Stokholm er den daglige leder af
Royal-Hallen i Viborg, der ejes af et kon-
sortium fra Arhus, og han ser lyst på den
forestående sæson, som han regner bliver
den hidtil bedste i Viborg rent belægnings-

mæssigt.
- Det skal ikke være nogen hemmelig-

hed, at det skyldes Århushallens død, at vi
til vinter får en forbløffende belægning, for-
tæller Bruno Stokholm. vi har allerede nu
flere aftener besatte, fordi en række af
Århus-klubberne flytter træningen til Vi-
borg.
- Det er ganske vist i fØrste omgang en

kunstig opgang i belægningen, fordi vi sik-
kert ikke kan påregne, at Arhus-spillerne
vil ortsætte i Viborg. Så snart der foreligger
chancer for at spille bowling i Arhus igen,
så forsvinder ganske naturligt også Århus-
klubberne fra Viborg.
- Vi er dog glade for Århus-spillerne, for

personligt tror jeg på, at deres trænings-
aftener i Royal-hallen vil stimulere inter-
essen for spillet hos vore egne spillere.
- Vi har haft en afgang af to klubber i

Viborg, fortsætter Bruno Stokholm, men

har nogenlunde bevaret spillermaterialet,

fordi langt de fleste af spillerne fra de ned-
lagte klubber fortsætter i andre klubber.
- Har I nogle stævneplaner for den kom-

mende sæson?
- Det er ikke det store sus. Vi regner

med at vil afvikle et julestævne med en stor
præmiesamling. Endelig har vi vort åb-
ningsstævne, men derudover er det småt
med fornyelse på dette område. -
- Har I haft lukket i sommer?
- Hallen har været lukket i 3 uger. Dels

fordi vi skulle have ferierne afviklet - dels
fordi banerne skulle have et make up,
endelig viste det sig i fjor at være en me-
get dårlig forretning at have hallen åben
uafbrudt sommeren igennem.
Bruno Stokholm venter stor deltagelse til

Royal-hallens åbnings stævne, ikke mindst
fordi evt. landsholdsdeltagere ret hurtigt
får brug for resultater, såfremt de vil gøre
sig håb om at komme i betragtning til ud-
tageisesstævnerne.

Glarmester
SV. Aa. Andersen
Herning. Telf. (07) 12 07 7~

Bygninglgl.@ og fep.

(Medlem .f Ti.ren)

Aalborg Sække lager All
Tlf. 128033

All i ""kb!



Glimrende topresultater i revancheopgøret mel-
lem Viborg og Herning i Uldjydernes hovedstad

Sikre sejre til Herning og et par strålende
topresultater var højdepunktet i revanche-
opgøret mellem arvefjenderne Herning og
Viborg.

Hos herrerne stod Ernst Stubkjær, Her-
ning, for bykampens fineste resultat med
en scoring på 1592 (8 serier). Snittet 199
fortæller om virkelig strålende spil. Preben
Pedersen, ligeledes Herning, kom også over
1500 point. Han nåede 1528. I det hele ta-
get var Herning-holdet mere homogent end
deres konkurrenter fra Viborg, der var præ-
get af stor ujævnhed. Hernings sejr blev på
11.485 mod Viborgs 10.771. Topscorer hos
Viborg blev Knud Jensen med 1459 point.

Selvom Viborg havde topscoreren på
spindesiden i Mie Eriksen, der scorede
1007 point (6 serier), så var der intet at

Aage Thygesen .

Bruno Stokholm .

Benny Hjorth .

Karl Aa. Hansen .

Henning Kjellerup .

1395

1352

1351

1344

1332

1292

1246

Ole Abrahamsen

Kurt Mortensen

10.771

DAMER
Herning:
Else Marie Bøcker .. , . . . . . . . . . . . .. 978
Helga Andersen 976
Martha Jensen. . . . . . . . . . . . . . . . . .. 970
Astrid Korsgaard 921
Nanna Nielsen 907
Ellen Madsen 857

hente for Asani-stadens døtre. Det blev til 5:509
en meget sikker sejr for Herning med cif-
rene 5609. Viborgs total blev på 5216. Viborg:

HERRER

Herning:

Ernst Stubkjær

Preben Pedersen 1528

K. E. Jensen .... . . . . . . . . . . . . . . .. 1442

Tho~kild C. Jensen 1412
K. A. Hansen

Eivind Madsen

Helge Pedersen .

Bjarne Hedegaard

11.485

Viborg:

Knud Jensen. . . . . . . . • . . . . . . . . . . . 1459

Mie Eriksen 1007
880
871
876
8051592

Alice Mortensen .
Else Klitte .
Bente Bay .
Anny Thomassen .
Lisa Friborg 786

5216

1400

1392

1380

1339



Fortjent hyldest til Poul Ruskov. Cimbrer, der
skal med SIFA til Olympiaden i Mi.inchen

Poul Ruskov, Cimbrer, Aalborg, modtog ner om den kommende drift. Der blev så-

på en ekstraordinær generalorsamling i ledes opnået enighed om - ingen gik imod

Den selvejende institution Aalborg Bow- - at timen fra kl. 20 til 21 holdes fri for

linghal en hæderspris for sin indsats ved løst spil. Klubberne kan altså ikke abon-

ombygningen af lokalerne i Karolinelund nere på baner på det tidspunkt på træ-

Bowlinghal. ningsdage.

Prisen var en rejse til de olympiske lege Mødet gav også anledning til drøftelse

i Munchen i 1972 med rejse og ophold be- af juniorarbejdet.

talt. Den er skænket af Samvirkende Idræts- Vi kan, sagde formanden Eivind Samuel-

foreninger i Aalborg, en sammenslutning, sen, forvente huslejetilskud efter fritidslov-

som Aalborg-kredsen er blevet tilsluttet.

Generalorsamlingens eneste punkt var en

tilføjelse til formålsparagraffen, der en-

stemmigt blev godkendt. Herefter kan in-

stitutionen, om det skulle blive relevant,

selv søge bevilling og drive restauranten

forbindelse med hallen.

Med restauranten menes baren, som un-

der Poul Ruskovs dygtige hænder er for-

vandlet til et særdeles indbydende lokale,

så smukt som aldrig før.

På samme møde kunne institutionens

kasserer Mogens Eskildsen oplyse det glæ-

delige, at indtægtsbudgettet holder. Der

havde været enkelte store uforusete en-

gangs-udgifter og ret stort indkøb af re-

servedele og værktøj, og det havde bevir-

ket,. at udgifterne havde været større end
ventet, sagde Eskildsen, men tilføjede, at i
det store hele så regnskabet pænt ud, og
der er god grund til at tro, at institutionen
kan, drive hallen økonomisk forsvarligt.

løvrigt fik bestyrelsen af de fremmødte
repræsentanter fuld opbakning i sine pla-

Jeg siger PARK! ! '



aivningen, hvis vi får system i juniorarbej- ophør blive indledt en kampagne for at

det. Også her viste klubrepræsentanterne hverve juniorer, som skal træne på hver-

en glædeli giver, og der vil eter skoleferiens dage.

. . . at tage KØREKORT
er også en SPORT •••

ØSTERBRO 39 • AALBORG. TLF. 129343
Privat: Norgesgade 15 . Omst. til privat Bil og scooter

TAG FAMILIEN MED TIL VIBORG . . .
OG
BESØG

ROYAL BOWLING
I TINGHALLEN

BE,STIL VENLIGST BANE pA TELEFON C6-62 57 90

Desuden cafeteria og billard samt forskellige andre spil for hele familien



- - -månedens
lankestreg

Sommeren går på hæld - og efteråret står snart for døren. og det

er startsignalet for den jyske bowling sæson.

I forhold til i fjor bliver det en sæson præget af tilbagegang rent ba-

nemæssigt, man vil komme til at savne Arhushallens 20 baner. I øje-

blikket er udsigterne ikke alt for lyse for etablering af nye baner. Det

største lyspunkt på dette felt kommer faktisk fra Herning, hvor Aksel

Haaninq afslører, at han faktisk har fået blod på tanden for at komme

i gang i Arhus. Måske var det en ide for bowling spillerne i Arhus at tage

en tur til Herning og snakke med den driftige halejer.

Rent klubmæssigt tegner sæsonen sig godt. For med tilgangen af de

fire klubber i Viborg kan J8U faktisk notere balance i regnskabet. På

længere sigt kan der næppe herske tvivl om, at der skal mere aktivitet

hos JBU for at fremme bowlingspillet. Vi har tidligere påpeget, at der

næsten I hver måned indvies en ny idrætshal i Jylland. Det burde næ-

sten være en selvfølge, at der i samtlige haller blev indrettet bowling-

baner alt efter behov og byens størrelse. Her kunne man lære meget

af svenskerne.

Det er timpelthen en nødvendighed med flere haller og flere baner,

såfremt jysk bowling skal have en fremtid.

-s e n,


